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Referat 

 

Til stede fra repræsentantskabet: 

Henrik Tvarnø, Anne Eltard (indtil kl. 14.50), Annette W. Godt, Christina Strand, Ditlev Brinth, Ditte 

Felding, Erik Pold, Helle Henning, Jakob Brandtberg Knudsen, Jakob Levinsen, Jens Elvekjær, Lene 

Thomasen, Lisbeth Elkjær Øland, Lone Weigelt, Malene Breunig, Maria Kirk Mikkelsen, Marion Vick, 

Mathilde Aggebo, Nicolai Bo Andersen, Nina Ulf Jørgensen, Nis Rømer (indtil kl. 15), Ole Honoré, 

Rasmus Hammerich, Regitze Engelsborg Karlsen, Sophia Kalkau, Steen Jørgensen, Thomas 

Sandberg, Tine Louise Kortermand, Tobias Stigaard Stenkjær, Waqas Elahi Dar. 

 

Til stede fra bestyrelsen og legatudvalgene: 

Gitta Malling (pkt. 2 – 5), Anne Damgaard, Jeannette Ehlers, Phie Ambo og Anni Nørskov Mørch (pkt. 

5). 

Afbud fra repræsentantskabet: 

Adam Stadnicki, Dan Stubbergaard, Fie Ørnsø, Hans Christian Asmussen, Jannik Elkær, Jo 

Hermann, Julie Carlsen, Kim Leona, Kristine Leth Juul, Lasse Andersson, Mads Krogh, Malene Vest 

Hansen, Marianne Lewandowski, Mette-Ann Schepelern, Peter Adolphsen, Signe Kleis Rønsholdt, 

Simon Junker Tang, Thomas Markmann, Torsten Valeur. 

Til stede fra Slots- og Kulturstyrelsen: 

Henrik Wenzel Andreasen, Emma Vilstrup, Lise Saunte og Bodil Høgh. 

Dagsorden 

Repræsentantskabsleder Henrik Tvarnø bød velkommen, særligt til det nye medlem Thomas 

Sandberg.  Styrelsen foretog navneopråb. 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

10. oktober 2023 

 

Statens Kunstfonds repræsentantskab 

Møde nr. 8 

Mødedato: 22.9.2023 

Tidspunkt: kl. 13.00 – 15.30 

Sted: Styrelsen, glassalen i stuen 



 

Side 2 

2. Nyt fra bestyrelsen 

Bestyrelsesleder Gitta Malling gav en status for arbejdet i Kunstfonden, herunder: 

- Kunstfondens fortsatte fokus på at øge mangfoldighed i kunstlivet og afprøve nye støtteformer 

for at nå nye målgrupper, fx den nylige smykkekonkurrence 

- Studerende vil fremover ikke længere være afgrænset fra at søge Kunstfondens udvalg 

- Projektet ’Kunst på banen’ fortsætter og skal afprøve tværæstetiske, strategiske samarbejder 

mellem Kunstfondens udvalg og tre kommuner: Brønderslev, Lemvig og Helsingør kommuner 

- Indsats for bæredygtighed har omfattet en række webinarer og udvikling af en CO2-beregner, 

som er blevet evalueret. Bestyrelsen håber at kunne viderebringe erfaringerne til det 

kommende center for bæredygtighed i kulturen, som bestyrelsen aktivt støtter kommer i gang 

snarest. 

Repræsentantskabet kom med kommentarer og opfordringer til, at Kunstfonden har fokus på 

ligestilling mellem køn i uddeling af støtte samt fortsat fokus på bæredygtighed. 

 Gitta Malling oplyste til sidst, at bestyrelsen glæder sig over repræsentantskabets Open Call til 

legatudvalgene. 

3. Årsberetning 2022, statistik 

Statistik over Kunstfondens uddelinger i 2022 blev præsenteret af sekretariatet med hovedtal. 

Årsstatistikken ligger på kunst.dk. Statistik for de enkelte udvalg eftersendes. 

4. Seminar om kunstens rolle i samfundet 

Det årlige seminar om kunstens rolle i samfundet foregår den 20. november på Rytmisk 

Musikkonservatorium under temaet ’Hvilken betydning har kunst for vores fælleskaber og trivsel’. 

5. Tildeling af hædersydelser 

Repræsentantskabet har til opgave at tildele hædersydelser på baggrund af indstillinger fra 

Statens Kunstfonds legatudvalg. Hædersydelserne kan tildeles skabende kunstnere, der har en 

sådan kunstnerisk produktion bag sig, at vedkommende har placeret sig afgørende som kunstner. 

Legatudvalgslederne for billedkunst, film samt kunsthåndværk og design fortalte om 

udvælgelsesprocessen og de kriterier, som udvalgene havde lagt til grund for indstillingerne til 

årets hædersydelser. 

Repræsentantskabet foretog en skriftlig afstemning og besluttede at tildele tre hædersydelser. 

Kunstfonden offentliggør den 21. november 2023 navne på modtagerne, som er omfattet af 

fortrolighed indtil da. 

Repræsentantskabet besluttede på sit møde 22. marts 2023 at tildele disse syv kunstnere 

hædersydelser. Offentliggørelsen fandt sted 24. maj 2023: 

Anne Dorthe Michelsen, Anne Lise Marstrand-Jørgensen, Arnt Jensen, Lars Frost, Peter Land, 

Rasmus Koch og Thomas Knak. 

 



 

Side 3 

6. Udpegning af medlemmer til Kunstfondens legatudvalg 2024-2027 

Repræsentantskabet har til opgave at udpege 15 medlemmer til Statens Kunstfonds legatudvalg 

for perioden 2024-2027. Repræsentantskabets valggrupper havde indstillet kandidater til 

godkendelse på dette møde. Hver valggruppe redegjorde for processen. 

 

Repræsentantskabet foretog en skriftlig afstemning og udpegede disse kandidater til de 

kommende legatudvalg: 

Legatudvalget for Billedkunst: 

Billedkunstnerne Anja Franke Hedegaard, Kristoffer Ørum og Birgitte Ejdrup Kristensen. 

 

Legatudvalget for Film: 

Filminstruktørerne Ulaa Salim og Mira Jargil. 

 

Legatudvalget for Kunsthåndværk og Design: 

Designer Pil Bredahl og glaskunstner Maria Sparre-Petersen. 

 

Legatudvalget for Litteratur: 

Forfatterne Shadi Angelina Bazeghi, Rasmus Hastrup og Merete Pryds Helle. 

 

Legatudvalget for Musik: 

Komponist og arrangør Mette Dahl Kristensen, sangskriver Julie Aagard Madsen og komponist 

Søren Nils Eichberg. 

 

Legatudvalget for Scenekunst: 

Sceneinstruktørerne Sargun Oshana og Catherine Poher. 

Kunstfonden offentliggør den 26. september de 15 udpegede medlemmer. 

Henrik Tvarnø takkede valggrupperne for en meget omfattende og disciplineret arbejdsindsats 

med at læse og vurdere de mange kandidater. Han varslede, at der til næste møde ville foreligge 

et oplæg om evt. justeringer i Open Call-proceduren, så der i god tid inden næste proces kan 

foreligge nye retningslinjer. 

Efter repræsentantskabets udpegninger skal kulturministeren udpege de resterende 9 medlemmer 

af legatudvalgene. 

7. Møder i 2024 

Repræsentantskabets kommende møder blev fastlagt således: 

Torsdag den 21. marts 2024 kl. 13 – 16 

Mandag den 30. september 2024 kl. 13 – 16. 

8. Eventuelt 

Der var generel tilfredshed med mødets gang, men fortsat ønsker om at finde bedre mødelokale. 
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